
Protokół Nr XXVII/09 
z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej dnia 30 kwietnia 2009 r.  w sali narad Urzędu Gminy Centrum 
Spotkań Polsko-Niemieckich 

 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Maria Syktus o godzinie 1300 otworzyła 
sesję i po powitaniu radnych oświadczyła, że zgodnie z listą obecności na sesji 
obecnych jest 12 radnych  (nieobecni: radny Zbigniew Makara, radna 
Małgorzata Mazur i radna Maria Pakos) co stanowi quorum i pozwala na 
podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Przewodnicząca Rady zgłosiła następujące propozycje zmian do porządku 
obrad sesji: 
na podstawie § 60 ust. 4 Statutu Gminy Górzyca Wójt Gminy wnosi o zmianę 
porządku obrad sesji Rady Gminy Górzyca poprzez dodanie do punktu 8 punkt 
8a. o treści: „Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości 
na mienie Gminy Górzyca”. 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy radni wnoszą  propozycje do porządku 
obrad sesji.  
Z uwagi na brak propozycji Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 
proponowaną zmianę  porządku obrad o dodanie pkt 8a.  
W wyniku głosowania jawnego radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli 
proponowaną zmianę porządku obrad, który przedstawia się następująco: 
 

Porządek obrad sesji: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 

Górzyca.  
5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2008 rok oraz 

podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 
2008 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia rodzaju świadczeń 
przyznawanych nauczycielom w ramach pomocy zdrowotnej oraz 
warunków i sposobu ich przyznawania. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Górzyca 
na 2009 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielenia oraz wysokości dotacji z 
budżetu Gminy Górzyca dla Parafii Rzymsko Katolickiej w Górzycy pw. 
Św. Matki Łaski Bożej. 

8a. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości na mienie Gminy    

 



      Górzyca. 
9. Sprawozdanie z działalności  Ośrodka Pomocy Społecznej w Górzycy za 

2008 rok, w tym działalność Środowiskowego Domu Samopomocowego 
oraz realizacja świadczeń rodzinnych i funduszu alimentacyjnego. 

10. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w 
Górzycy za 2008 rok. 

11. Informacja w sprawie przynależności Gminy Górzyca do Celowego 
Związku Gminy CZG-12. 

12. Przyjęcie protokołu XXVI sesji Rady Gminy Górzyca. 
13. Interpelacje radnych Rady Gminy. 
14. Wolne wnioski i informacje. 
15. Zakończenie obrad XXVII sesji Rady Gminy.  

 
Realizacja porządku: 
 
Ad. 1 i 2 
Zrealizowano na wstępie. 

 
Ad. 3 
Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Informacje przedstawił i omówił Wójt Gminy Robert Stolarski /informacja 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 4 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Górzyca.  
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Przewodnicząca Rady Gminy.          
W uzasadnieniu poinformowała radnych, że zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy 
o samorządzie gminnym ustalenie wynagrodzenia wójta należy do wyłącznej 
właściwości rady gminy. W związku z wyborem Pana Roberta Stolarskiego w 
dniu 22 marca 2009 r. na Wójta Gminy Górzyca przedterminowych wyborach 
wójta i objęciem obowiązków wójta w dniu 3 kwietnia 2009 r. oraz w związku z 
art. 8 ust. ust. 2 ustawy z dnia 21 listopada 2008 r. o pracownikach 
samorządowych, obowiązującej od dnia 1 stycznia br. stanowiącego, że 
czynności z zakresu prawa pracy wobec wójta, związane z nawiązaniem              
i rozwiązaniem stosunku pracy, wykonuje  przewodniczący rady gminy,               
a pozostałe czynności- wyznaczona przez wójta osoba zastępująca lub sekretarz 
gminy, z tym że wynagrodzenie wójta ustala rada gminy w drodze uchwały, 
oraz art. 36 ust. 3  stanowiącego, że „wójtowi przysługuje dodatek specjalny” – 
przedkłada się projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta 
Gminy Górzyca. Dodała, że jednocześnie traci moc uchwała Nr VI/22/06 Rady 
Gminy Górzyca z dnia 29 grudnia 2006 r. upoważniająca Przewodniczącą rady 

 



Gminy do dokonywania czynności w sprawach z zakresu prawa pracy wobec 
Wójta Gminy Górzyca i ustalenie ich zakresu ponieważ ustawodawca rozdzielił 
różne podmioty uprawnione do tych czynności, gdzie wynagrodzenie wójta 
ustala rada gminy, nawiązanie i rozwiązanie  stosunku pracy wykonuje 
przewodniczący rady gminy, a wszystkie pozostałe czynności z zakresu prawa 
pracy w trakcie trwania stosunku pracy (delegacje, urlopy, stwierdzenia nabycia 
praw do nagrody jubileuszowej, itp.) wykonuje osoba zastępująca wójta gminy 
lub sekretarz gminy. Przedłożony projekt uchwały wprowadza zmianę 
wynagrodzenia miesięcznego Wójta Gminy Górzyca następująco: 

1) wynagrodzenie zasadnicze w kwocie – 4.800 zł (dotychczasowe ustalone 
uchwałą Nr XV/113/08 z dnia 20.06.2008 r. – 5.500 zł); 

2) dodatek funkcyjny w kwocie 1.600 zł (dotychczasowy dodatek– 1.900 zł); 
3) dodatek specjalny w wys. 40% łącznego wynagrodzenia zasadniczego i 

dodatku funkcyjnego – 2.560 zł (dotychczasowy – 2.960 zł) 
4) dodatek za wysługę lat w wys. 11% wynagrodzenia zasadniczego w wys. 

528 zł. 
Tak ustalone wynagrodzenie brutto nie przekracza siedmiokrotności kwoty 
bazowej określonej w ustawie budżetowej dla osób zajmujących kierownicze  
stanowiska państwowe na podstawie przepisów ustawy o kształtowaniu 
wynagrodzeń w państwowej sferze budżetowej oraz o zmianie niektórych ustaw 
(Dz.U. Nr 110 poz. 1255, z późn. zm.) 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omówiony był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 27 kwietnia 2009 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 12 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XXVII/169/09 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Górzyca 
/uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 
Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2008 rok oraz 
podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2008 
rok. 

 

 



1) Skarbnik Gminy Górzyca Beata Gołębiowska przedstawiła i omówiła 
sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Górzyca za  2008 rok /sprawozdanie 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu 
 
2) Skarbnik Gminy odczytała treść uchwały nr 186/09 Składu Orzekającego 
RIO w Zielonej Górze z dnia 9 kwietnia 2009 r. w sprawie wydania opinii o 
przedłożonym przez Wójta Gminy Górzyca sprawozdaniu z wykonania budżetu 
za 2008 rok /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
3) Przewodnicząca Rady Gminy Górzyca Maria Syktus odczytała treść 
uchwały Nr 187/2009 Składu Orzekającego RIO w Zielonej Górze z dnia 
9.04.2009 r. w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Górzyca o udzielenie absolutorium  dla Wójta Gminy Górzyca z tytułu 
wykonania budżetu za 2008 rok / uchwała stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
4) Opinie przewodniczących Komisji Stałych Rady o sprawozdaniu                     
z wykonania budżetu za 2008 rok: 
 
- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ryszard Dębiński odczytał pozytywną 
opinie komisji rewizyjnej o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Gminy Górzyca za 2008 rok /opinia stanowi załącznik do protokołu. 
-  Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 
Komunalnej Kazimierz Filipowicz odczytał pozytywną opinię komisji             
o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Górzyca za 2008 
rok /opinia stanowi załącznik do protokołu. 
- Z-ca Przewodniczącego Komisji Sfery Socjalnej Janina Dziemidowicz 
odczytała pozytywną opinię komisji o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Gminy Górzyca za 2008 rok /opinia stanowi załącznik do protokołu. 
 
5) Dyskusja: 
 
Radny Jerzy Chudziński stwierdził, że pomimo trudności budżet za rok 2008 
został zrealizowany w sposób imponujący. Zachowana jest płynność finansowa. 
Gmina nie posiada zadłużeń. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że były Wójt Gminy Tomasz 
Kowalczyk został zaproszony na obrady dzisiejszej sesji, jednak jego obowiązki 
nie pozwoliły na przybycie, za co przeprasza. Tak naprawdę realizował budżet 
Gminy w roku 2008 i słowa uznania kierowane są pod jego adresem. 
Przewodnicząca Rady podziękowała kierownikom jednostek organizacyjnych 
gminy za dobrą współpracę, bo również oni mają swój udział w realizacji 

 



budżetu gminy w roku 2008. Stwierdziła, że budżet w 2008 r. nie był za wysoki 
jednak zrobiono dużo. 
Stwierdziła także, że sprawozdanie omówione było na wspólnym posiedzeniu 
komisji stałych rady w dniu 27 kwietnia 2009 r. i zostało zaopiniowane 
pozytywnie przez wszystkie komisje ponadto otrzymaliśmy również pozytywne 
uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze co świadczy, że 
budżet został zrealizowany w sposób poprawny. 
Z uwagi na brak dalszej dyskusji Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2008 rok             
i otworzyła dyskusję nad projektem. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 12 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XXVII/170/09 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2008 rok 
/uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady złożyła gratulacje na ręce Wójta Gminy Górzyca Roberta 
Stolarskiego. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła przerwę w obradach sesji. – 1355. 
Wznowienie obrad sesji godz. 1410 – obecnych na sesji 11 radnych (radna Beata 
Dziemidowicz opuściła obrady). 
 
Ad. 6 
Projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju świadczeń przyznawanych 
nauczycielom w ramach pomocy zdrowotnej oraz warunków i sposobu ich 
przyznawania. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła podinsp. ds. oświaty Katarzyna 
Pakos. W uzasadnieniu poinformowała radnych, że zgodnie z art. 72 ust. 1 
ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. – Karta nauczyciela  organy prowadzące 
szkoły wyodrębniają corocznie w budżetach odpowiednie środki finansowe z 
przeznaczeniem na pomoc zdrowotną dla nauczycieli korzystających z opieki 
zdrowotnej oraz określają rodzaje świadczeń przyznawanych w ramach tej 
pomocy oraz warunki i sposób ich przyznawania . Zapisy przedłożonego 
projektu uchwały opracowane zostały uzgodnieniu z dyrektorami szkół oraz 
zostały zaopiniowane przez związek zawodowy zrzeszający nauczycieli. 
Dodała, że dotychczas nie było to zagadnienie uregulowane przez organ 
prowadzący. 
 

 



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omówiony był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 27 kwietnia 2009 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 11 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XXVII/171/09 w sprawie określenia rodzaju świadczeń przyznawanych 
nauczycielom w ramach pomocy zdrowotnej oraz warunków i sposobu ich 
przyznawania /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 7 
Projekt  uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Górzyca na 
2009 rok. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 
W uzasadnieniu poinformowała, że projekt uchwały wprowadza następujące 
zmiany: 
- zwiększa się dochody budżetu gminy o kwotę 47.800 zł – zał. Nr 1 do 
uchwały; 
- zmniejsza się wydatki budżetu gminy o kwotę 136.057 zł – zał. Nr 2 do 
uchwały; 
- zmienia się zał. nr 3 do uchwały Nr XXIII/147/08 z dnia 19 grudnia 2008 r. w 
sprawie uchwalenia budżetu Gminy Górzyca na rok 2009 „limity wydatków na 
wieloletnie programy inwestycyjne w latach 2009-2011” – zał. nr 3 do uchwały; 
- zmniejsza się przychody budżetu gminy na 2009 r. o kwotę 183.857 zł z tyt. 
wolnych środków pozostających z rozliczenia – zał. Nr 4; 
- zmienia się plan wydatków związanych z realizacją zadań z zakresu 
administracji rządowej i innych zadań zleconych gminom na 2009 r. – zął. nr 5 
do uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omówiony był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 27 kwietnia 2009 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 

 



 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 11 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XXVII/172/09 w sprawie  zmian budżetu i w budżecie Gminy Górzyca na 2009 
rok /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 8 
Projekt  uchwały w sprawie zasad udzielenia oraz wysokości dotacji z budżetu 
Gminy Górzyca dla Parafii Rzymsko Katolickiej w Górzycy pw. Św. Matki 
Łaski Bożej. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 
W uzasadnieniu poinformowała radnych, że proboszcz Parafii Rzymsko-
Katolickiej w Górzycy pw. Św. Marki Łaski Bożej zwrócił się z wnioskiem do 
Wójta oraz Rady Gminy o dofinansowanie zakupu wymiany drzwi drewnianych 
w kościele w Górzycy. Zgodnie z art. 7 ust. 1 pkt 9 ustawy z dnia 8 marca 1990 
r. o samorządzie gminnym ochrona zabytków i opieka nad zabytkami należy do 
zadań własnych gminy, jak również w myśl ustawy o ochronie zabytków i 
opiece nad zabytkami z budżetu gminy może być udzielona przez organ 
stanowiący dotacja na prace konserwatorskie , restauratorskie lub roboty 
budowlane  przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków na zasadach 
określonych przez ten organ. Ponadto dodała, że z uwagi na to, że wystąpiła 
nadwyżka planu wydatków w 2009 r. w wyniku zmniejszenia  wysokości 
finansowania udziału własnego w planowanej realizacji inwestycji w roku 2009, 
tj. Rozbudowa i modernizacja oczyszczalni ścieków w m. Górzyca, gmina 
Górzyca wraz z rurociągami przesyłowymi  i siecią kanalizacyjną dla 
miejscowości Górzyca, Owczary, Pamięcin, Golice, Wójt Gminy Górzyca 
opracował niniejszy projekt uchwały w sprawie zasad udzielenia oraz wysokości 
dotacji z budżetu Gminy Górzyca dla Parafii Rzymsko Katolickiej w Górzycy 
pw. Św. Matki Łaski Bożej. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omówiony był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 27 kwietnia 2009 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 11 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XXVII/173/09 w sprawie  zasad udzielenia oraz wysokości dotacji z budżetu 

 



Gminy Górzyca dla Parafii Rzymsko Katolickiej w Górzycy pw. Św. Matki 
Łaski Bożej /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 8a.  
Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości na mienie Gminy   
Górzyca. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Kier. Ref. Rozwoju Gosp. i Gosp. 
Kom. Helena Adamkiewicz. W uzasadnieniu poinformowała, że w związku z 
licznymi petycjami mieszkańców wsi Spudłów i Laski Lub. o poprawę 
nawierzchni drogi łączącej te miejscowości pojawiła się możliwość pozyskania 
środków z Unii Europejskiej w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 
na remont nawierzchni drogi. Aby takie środki pozyskać inwestor musi mieć 
prawo do gruntu. Jest to droga o nr 359/4 obręb Spudłów,  która jest własnością 
Skarbu Państwa, a w zarządzie Nadleśnictwa Ośno Lub. W związku z tym Wójt 
Gminy wystąpił z wnioskiem do Nadleśnictwa o zamianę; gmina chciała 
przekazać działkę 204/3 w obrębie Radówek, która jest jedyną drogą 
prowadzącą do lasu będącego w zarządzie Nadleśnictwa, a Nadleśnictwo Ośno 
miało przekazać gminie drogę 359/4 obręb Spudłów, niestety Regionalna 
Dyrekcja Lasów Państwowych w Szczecinie nie wyraziła zgody. W związku z 
powyższym została tylko możliwość pozyskania tej drogi poprzez jej 
skomunalizowanie. Art.25 ust.2 w związku z art.23 ust.1 pkt7 ustawy z dnia 21 
sierpnia 1997r o gospodarce nieruchomościami mówi, że gospodarowanie 
zasobem polega w szczególności na wykonywaniu czynności, o których mowa 
w art. 23 ust.1, natomiast art.23 ust.1 pkt 7  zasobem nieruchomości Skarbu 
Państwa  gospodarują starostowie, zbywają oraz nabywają za zgodą wojewody, 
nieruchomości wchodzące w skład zasobu.  Art. 18 ust.2 pkt 9 litera „a” ustawy 
z dnia 08 marca 1990r o samorządzie gminnym stanowi, że podejmowanie 
uchwał w sprawach majątkowych gminy,  przekraczających zakres zwykłego 
zarządu należy do właściwości rady gminy. W związku z powyższym należy 
podjąć powyższą uchwałę. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omówiony był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 27 kwietnia 2009 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  

 



radnych, przy obecności na sesji 11 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XXVII/174/09 w sprawie nabycia nieruchomości na mienie Gminy   Górzyca 
/uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 9 
Sprawozdanie z działalności  Ośrodka Pomocy Społecznej w Górzycy za 2008 
rok, w tym działalność Środowiskowego Domu Samopomocowego oraz 
realizacja świadczeń rodzinnych i funduszu alimentacyjnego. 
 
Sprawozdanie przedstawiła i omówiła Kierownik OPS Edyta Danicka. 
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag i pytań do przedłożonego sprawozdania. 
W wyniku głosowania jawnego sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie 11 
głosami „za”. 
 
Ad. 10 
Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Górzycy za 
2008 rok. 
 
Sprawozdanie przedstawił i omówił Kierownik ZGK Zbigniew Nerko. W 
uzupełnieniu przedłożonego radzie sprawozdania Kierownik poinformował, że 
ma problemy ze ściągalnością zobowiązań m.in. za czynsze mieszkalne oraz za 
opłaty wodno-kanalizacyjne. Z uwagi na ubogość dłużników nie ma możliwości 
ściągnięcia tych zobowiązań. Dodał, że również radni zalegają w opłatach za 
wodę i ścieki. Kierownik ZGK stwierdził, że dobrym rozwiązaniem problemów 
związanych z utrzymaniem mieszkań byłaby ich sprzedaż dla użytkowników. 
Stan mieszkań wymaga remontów, na które potrzebne są duże środki, a 
lokatorzy zwracają się z wnioskami o ich wykonanie. 
Kierownik Ref. Rozw. Gosp. Helena Adamkiewicz stwierdziła, że lokatorzy 
tych mieszkań złożyli wcześniej oświadczenia, że ich nie wykupią. Są to 
przeważnie osoby bezrobotne, bardzo zadłużone i nie zdecydują się na kupno 
mieszkań za przysłowiową „złotówkę”. 
 
Radny Ryszard Dębiński spytał w jakiej wysokości będą koszta związane         
z przekazaniem mieszkań za tzw. „złotówkę”? 
Kierownik Ref. odpowiedziała, że to będzie kwota powyżej 1.000 zł. 
 
Radny Dębiński stwierdził, że gdyby gmina pokryła te koszta, byłoby to jego 
zdaniem, bardziej opłacalne od wykonywania remontów tych mieszkań. 
 
Radca prawny wyraził swoje zdanie: czy lokatorzy są zainteresowani kupnem 
mieszkań i czy gminie będzie się to opłacało? Problem pozostanie, bez 

 



inwestycji – remontów  mieszkania zostaną zrujnowane. Proponuje rozważyć 
możliwość sprzedaży tych mieszkań dla zainteresowanych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że ten temat pozostawia do rozważenia 
Wójtowi Gminy. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ryszard Dębiński poinformował           
o przeprowadzonej kontroli ZGK i odczytał treść protokołu z przeprowadzonej 
kontroli /protokół stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag i innych pytań do przedłożonego 
sprawozdania. 
W wyniku głosowania jawnego sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie 11 
głosami „za”. 
 
Ad. 11 
Informacja w sprawie przynależności Gminy Górzyca do Celowego Związku 
Gminy CZG-12. 
 
Sprawozdanie przedstawił i omówił stażysta Michał Otocki. 
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag i pytań do przedłożonego sprawozdania. 
W wyniku głosowania jawnego sprawozdanie zostało przyjęte jednogłosnie 11 
głosami „za”. 
 
Ad. 12 
Przyjęcie protokołu XXVI sesji Rady Gminy Górzyca. 
 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołu z obrad  XXVI sesji Rady Gminy. 
 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
został przyjęty jednogłośnie 11 głosami „za”. 
 
Ad. 13 
Interpelacje radnych Rady Gminy. 
 
Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 14 
Wolne wnioski i informacje. 
 

 



1) Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej Zbigniew Nerko odniósł 
się do zgłoszonego wniosku na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych 
Rady w dniu 27 kwietnia 2009 r.,  dotyczącego braku przejścia przez 
budynek stacji PKP w Górzycy i zejścia z peronów niedostosowanymi 
przejściami dla pieszych. Stwierdził, że pracownik ZGK Zdzisław 
Walczyński ustnie wyraził zgodę na zamknięcie głównego przejścia przez 
budynek stacji. Nastąpiło to uwagi na częste zdarzenia chuliganów 
dewastujących budynek, które zgłaszał mieszkający tam Pan Dyś.  

 
Kierownik Ref. Rozwoju Gosp. i Gosp. Komunalnej Helena Adamkiewicz 
odniosła się zagadnienia braku oświetlenia na peronach i stwierdziła, że ten 
temat od dłuższego czasu   jest omawiany z PKP oddz. w Gorzowie Wlkp., 
który zawiaduje stacją. PKP Zakład Linii Kolejowej w Gorzowie Wlkp. 
poinformował nas, że oświetlenie w Górzycy naprawiane jest dosłownie kilka 
razy w miesiącu i systematycznie jest uszkadzane przez wandali. Dodała, że sam 
budynek w części  nieużytkowanej jest bardzo zniszczony. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że takie stanowisko nie załatwia sprawy bo 
w dalszym ciągu brak jest przejścia do peronów dla korzystających z 
komunikacji kolejowej. Dodała, że wcześniej przejście przez budynek stacji 
funkcjonowało    i nie było z tym większych problemów. Może częstsze patrole 
policji wpłynęłoby na poprawę bezpieczeństwa i porządku. Jej zdaniem 
zamknięcia przejścia przez stację jest bezzasadne. 
 
Radca prawny z swojej wypowiedzi stwierdził, że Gmina Górzyca jest tylko 
dzierżawcą  budynku przez okres trzech lat i w tej sytuacji jest za zamknięciem 
przejścia przez budynek. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że powinno zostać zabezpieczone i 
wydzielone przejście do peronów, może nawet powinniśmy pomyśleć o wiacie 
dla oczekujących.  
 
Kierownik ZGK wyraził obawy, aby temat zdewastowanego budynku stacji 
PKP nie stał się pożywką dla prasy. My dzierżawimy budynek jednak perony i 
teren wokół niego jest własnością PKP, nie możemy inwestować.      
 
Radca prawny podsumował stwierdzeniem, że sprawa leży w gestii organu 
wykonawczego – Wójta Gminy i nie ma sensu, aby Rady Gminy zajmowała się 
tą sprawą. Wójt w ramach swoich uprawnień i kompetencji na pewno podejmie 
stosowne decyzje. 
 

2) Sołtys sołectwa Górzyca Stanisława Frącala zgłosiła następujące 
zagadnienia: 

 



- wykonanie ławeczek wzdłuż ścieżki rowerowej przy rzece Odrze w obrębie 
Górzycy; 
- wykonanie placu zabaw w parku w Górzycy w miejscu istniejącego boiska do 
piłki plażowej; 
- zgłosiła fakt dewastowania chodnika przy ul. Robotniczej w Górzycy, 
stwierdziła że chodnik wykonany został niedawno, a już są chwili widoczne  
miejsca, w których brak jest kostki polbrukowej; 
- poinformowała, że posiadacze pojazdów tzw. quadów systematycznie jeżdżąc 
ścieżką rowerową wzdłuż  Odry niszczą nawierzchnię ścieżki oraz są uciążliwi 
dla spacerujących. Poprosiła o spowodowanie ograniczeń poruszania się tam 
tego typu pojazdów.  
 

3) Radna Janina Dziemidowicz spytała ile kosztuje występ zespołu 
muzycznego na imprezę majówkową oraz jaki jest koszt wynajęcia 
zespołu tanecznego na zabawę ludową?   

Dyrektor GOK odpowiedziała, że koszt zespołu muzycznego to kwota 3.000 
zł, natomiast zespół taneczny zażądał 150 zł za godzinę. 
Radna Janina Dziemidowicz stwierdziła, że w dalszym ciągu brak jest 
informacji dotyczących imprez majówkowych organizowanych przez Gminny 
Ośrodek Kultury i dlaczego przy organizacji tego typu imprez nie 
wykorzystujemy nasze lokalne zespoły muzyczne, folklorystyczne. Mamy się 
czym pochwalić, dodatkowo byłaby to ich promocja? 
Dyrektor GOK odpowiedziała, że plakaty są zawieszane na terenie całej gminy 
i sukcesywnie zrywane, sołtysi otrzymali jeszcze w dniu dzisiejszym cały 
komplet do rozwieszenia.  Zaangażowanie naszych lokalnych zespołów 
muzycznych i młodzieżowych nie zawsze jest możliwe z uwagi na dni wolne od 
pracy, wykorzystywane są bardzo aktywnie podczas Gminnych Dożynek. 
Dodatkowo Dyrektor GOK serdecznie podziękowała sołtysom za udział w 
przygotowaniach imprez majowych zwłaszcza „Turnieju wsi” i zaprosiła 
wszystkich do uczestnictwa w dobrej zabawie i czynnym wypoczynku w tych 
dniach. 
 

4) Wójt Gminy poinformował, że rozważamy uruchomienie programu 
tzw. „multi info”, który poprzez SMS będzie informował zalogowanych 
zainteresowanych   o ważnych wydarzeniach i organizowanych imprezach. 
 
Ad. 15 
Zakończenie obrad XXVII sesji Rady Gminy.  
Przewodnicząca Rady - z uwagi na wyczerpanie porządku obrad oraz brak 
dalszej dyskusji zamykam obrady sesji -  godz. 1526 

 
Przewodnicząca Rady Gminy 
(-) Maria Syktus 

 



Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska. 

  
 

 


